



مشروع قرار بشأن اعتماد خارطة طريق تنص على تدابير لتحفيز التمويل الأخضر

APA/Plenary/SC-Economic/Res/2019/07
16 كانون الأول/ ديسمبر 2019

نحن، أعضاء الجمعية البرلمانية الآسيوية،

إذ نشير إلى القرارات التي اتخذها الفريق العامل المعني بالتمويل الأخضر (19 نيسان/ أبريل 2019، ناربان مار، روسيا)، واللجنة الدائمة للاقتصاد، والتنمية المستدامة (26 حزيران/ يونيو 2018، بيسوري، قبرص)، وكذلك النتائج النهائية لتطوير ودراسة خارطة طريق تنص على تدابير لتحفيز التمويل الأخضر التي تمت صياغتها لمتابعة تنفيذ القرارات المذكورة،

فإننا نوصي

1. البرلمانات الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية للموافقة على خارطة طريق واعتمادها لضمان تنفيذ تدابير لتحفيز التمويل الأخضر.
2. نوصي بإنشاء مركز خبراء معلومات دولي للمبادرة المالية المناخية الآسيوية (ACFI)، وهي مركز دولي للمعلومات والمنهجية، من أجل بناء وتعزيز عملية وضع مزيد من المعلومات والدعم المنهجي لتطوير نظام التمويل الأخضر داخل الدول الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية، وكذلك ترتيب عملية التحقق وإصدار الشهادات وإدخال سجل مشترك لأدوات التمويل الأخضر.
3. بإنشاء مجلس إشرافي للجمعية البرلمانية الآسيوية لإشراك أعضاء المنظمة لتنسيق ورصد أنشطة المبادرة المالية المناخية الآسيوية (ACFI) وتطويرها الاستراتيجي.



ندعو البرلمانات الأعضاء في الجمعية البرلمانية الآسيوية والحكومات للمساهمة في الانخراط بالعمل المشترك ضمن المبادرة المالية المناخية الآسيوية، والهيئات الوطنية العاملة في مجال التمويل الأخضر والبنوك المركزية ووزارات البيئة والمؤسسات الحكومية الأخرى بالاشتراك مع المجتمع المهني المفوض بمسائل التمويل الأخضر.





Draft Resolution on Adopting a Road Map Providing for Measures to Stimulate Green Finance

APA/Plenary/SC-Economic/Res/2019/07
16 December 2019

We, the Members of the Asian Parliamentary Assembly,

Recalling the decisions taken by the Working Group on Green Finance (19 April 2019, Naryan-Mar Russia), Standing Committee on Economic and Sustainable Development (26 June 2018, Pissouri, Cyprus), as well as the final results of development and consideration of a Road Map providing for measures to stimulate Green Finance that is prepared in pursuit of implementing the mentioned decisions,

Recommend

1. To approve and adopt for implementation a Road Map providing for measures to stimulate Green Finance within the APA member-countries contour.
2. To establish the **Asian Climate Financial Initiative (ACFI)**, an international information and methodology center, in order to build and further the process of information and methodological support for developing the Green Finance system within the APA member-countries contour and to arrange the works on verification, certification and introduction of a combined register of the Green Finance instruments.
3. To establish the APA Supervisory Board to involve organization's members for coordinating and monitoring the **ACFI** activity and strategic development.

Call on the APA member-parliaments and governments to contribute to engaging in the joint work within the **Asian Climate Financial Initiative** the national agencies working in the field of Green Finance and central banks, ministries of ecology and other government institutions jointly with professional community empowered with the matters of Green Finance.